
Protokół  

z posiedzenia Komisji Statutowej Rady Miejskiej w Więcborku  

z dnia 23 czerwca 2016 r. 

 

 

 

Spotkanie odbyło się w sali krajeńskiej Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku.  

 

Posiedzenie trwało od godz. 14:00 do godz. 14:15  

 

Obecność według załączonej listy obecności.  

 

Spoza Komisji w spotkaniu uczestniczyli:  

 

1. Zastępca Burmistrza Więcborka – Jacek Masztakowski 

2. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku – Danuta Zawidzka 

 

Przewodniczący Komisji Stanisław Posieczek powitał Radnych i zaproszonych gości oraz 

przedstawił porządek obrad, który obejmował:  

 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia Biura 

Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku i nadania statutu. 

2. Sprawy różne. 

 

Przewodniczący Komisji S. Posieczek poprosił o przegłosowanie zaproponowanego porządku 

obrad. 

Wynik głosowania 

„za” jednogłośnie 

 

Ad. 1. 

Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku – D. Zawidzka przedstawiła 

projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia Biura obsługi Oświaty 

Samorządowej w Więcborku i nadania statutu. Uchwała na mocy której utworzono Biuro 

Obsługi Oświaty Samorządowej uchwalona została w 1997 r. Zmiana będąca przedmiotem 

projektu uchwały wynika ze zmiany przepisów. W połowie ubiegłego roku zmieniono ustawę 

o samorządzie gminnym. Zmienia się podstawa prawna funkcjonowania Biura Obsługi.  

Do tej pory Biuro funkcjonowało na podstawie ustawy o systemie oświaty. Zgodnie z ustawą 

zmieniającą tego typu biura mogą działać tylko na podstawie  ustawy o samorządzie gminnym. 

W związku z wprowadzeniem tych zmian ustalono okres przejściowy do 31.XII.2016 r.  

na ich dostosowanie. Zmiany ustawy obligują by uchwała jasno wskazywała jednostkę 

obsługującą i jednostki obsługiwane. W uchwale z 1997 r. dodaje się ustęp 1 i 2. W ustępie 1 

wskazujemy, że Biuro jest jednostką obsługującą w trybie art. 10b ust. 2 ustawy, a w ustępie 2 

wskazujemy wszystkie szkoły jako jednostki obsługiwane. W zakresie powierzonych 

obowiązków i zasad funkcjonowania odsyłamy do treści statutu. W treści statutu wykreślamy 



zapis o podstawie prawnej funkcjonowania Biura czyli wykreślamy ustawę z dnia 7 września 

1991 r. o systemie oświaty. Pozostaje ustawa o finansach publicznych i ustawa  

o rachunkowości oraz statut. W statucie zmienia się tytuł rozdziału II. Do tej pory było  

„Cel i przedmiot działania”. W tej chwili „Zakres obowiązków powierzonych”. W „Zakresie 

obowiązków powierzonych” dodany jest zapis w § 4 ust. 2 mówiący, że realizując wspólną 

obsługę Biuro nie narusza postanowień art. 10c ustawy o samorządzie gminnym. Biuro 

wykonując zadania wspólne, obsługowe wobec jednostek oświatowych nie narusza 

kompetencji kierownika jednostki obsługiwanej czyli nie narusza kompetencji dyrektora każdej 

ze szkół. Ustęp 3 - dalej podtrzymany jest zapis, jedynie literalnie zmienia się układ zdania: 

„Biuro obsługuje zadania oświatowe Gminy Więcbork, należące do kompetencji Burmistrza 

Więcborka”. Jest to powielenie treści, która była do tej pory. W § 5 wyrażamy intencję 

ustawodawcy wynikającą ze zmiany przepisów z ustawy o finansach publicznych i ustawy  

o rachunkowości, a mianowicie w momencie kiedy powierza się wspólną obsługę jednostce 

typu Biuro Obsługi wówczas łącznie należy powierzyć zarówno działania w zakresie 

rachunkowości i sprawozdawczości. Tych dwóch dziedzin nie można rozdzielać. Nie może być 

rachunkowość prowadzona w Biurze, a sprawozdawczość w szkole czy odwrotnie. W związku 

z tym, że wykaz jednostek obsługiwanych został przeniesiony wprost do treści uchwały 

wykreślamy jednostki, które były do tej pory wskazane w § 5. To jest cała zmiana, którą 

wymusza zmiana ustawy o samorządzie gminnym, tym samym usuwająca podstawę prawną 

funkcjonowania tego typu jednostek do dzisiaj czyli ustawa o systemie oświaty. 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. Radni nie wnieśli żadnych uwag i pytań. 

Przewodniczący Komisji poprosił o przegłosowanie projektu uchwały. 

Wynik głosowania. 

„za” jednogłośnie 

 

Ad. 2. Sprawy różne. 

W sprawach różnych Radny J. Antczak zapytał czy rodzice z Runowa Krajeńskiego otrzymali 

odpowiedź. 

D. Zawidzka odpowiedziała, że udzielona została odpowiedź. 

Radny S. Posieczek pytał czy sala w Sypniewie zostanie oddana do użytku? 

J. Masztakowski – Zastępca Burmistrza odpowiedział, że nic nie zagraża terminom 

przewidzianym w umowie. 

Więcej pytań nie było. 

Spotkanie Komisji zakończono. 

Prot. E.K.K. 

 

Przewodniczący Komisji 

Stanisław Posieczek 


